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UCHWAŁA NR XIII/82/25 

RADY GMINY PAWŁOWICZKI 

z dnia 29 maja 2025 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 6 maja 2025 r. na bezczynność dyrektora Gminnego Zespołu 

Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Pawłowiczkach 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2024 r. 

poz. 1465 z późn. zm.), w związku z art. 229 pkt 3 Kodeksu postępowania administracyjnego (Dz.U. z 2024 r., 

poz. 572), Rada Gminy Pawłowiczki uchwala, co następuje: 

§ 1. Po rozpatrzeniu skargi Pani Magdaleny Dziuba na bezczynność Dyrektora Gminnego Zespołu 

Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Pawłowiczkach w zakresie organizacji zajęć wspomagających dla 

jej dziecka oraz po zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Pawłowiczki w sprawie zarzutów przedstawionych w skardze, Rada Gminy Pawłowiczki uznaje skargę za 

bezzasadną z powodów określonych w uzasadnieniu stanowiącym załącznik do niniejszej uchwały. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącej Rady Gminy Pawłowiczki, zobowiązując ją do 

przygotowania odpowiedzi oraz przesłania skarżącej uwierzytelnionej kopii uchwały wraz z załącznikiem. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

  

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

Pawłowiczki 

 

 

Lidia Kukowka 
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UZASADNIENIE 

W dniu 7 maja 2025 r. do Urzędu Gminy w Pawłowiczkach wpłynęła skarga, która zgodnie z kompetencją 

została przekazana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji celem jej rozpatrzenia. W skardze 

wnioskodawczyni zarzuciła bezczynność Gminnego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół 

w Pawłowiczkach w kwestii organizacji zajęć wspomagających dla jej dziecka, pomimo posiadania 

orzeczenia o potrzebie wczesnego wspomagania rozwoju i złożenia stosownego wniosku. Podniosła również 

brak informacji ze strony dyrektor GZEAS dotyczących terminu rozpoczęcia zajęć oraz powodów ich 

opóźnień. 

Obowiązek organizowania zajęć wspomagających dla dzieci z zaburzeniami w wieku przedszkolnym został 

określony w ustawie z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty (Dz. U. z 2023 r., poz. 1082). Zgodnie z 

§ 6 Rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej z dnia 24 października 2022 r. w sprawie organizowania 

wczesnego wspomagania rozwoju dzieci (Dz. U. z 2022 r., poz. 2310), organy prowadzące przedszkola 

i inne placówki oświatowe zobowiązane są do zapewnienia odpowiednich warunków do realizacji tych 

zajęć. 

Procedura załatwiania skarg, dotyczących naruszenia prawa, zaniedbań lub nienależytego wykonywania 

zadań przez organy administracji publicznej i ich pracowników została określona w ustawie z dnia 

14 czerwca 1960 r. – Kodeks postępowania administracyjnego (Dz. U. z 2023 r., poz. 775). Zgodnie z jej 

przepisami, skarga może być złożona w interesie publicznym, własnym lub innej osoby za jej zgodą (art. 

227 KPA). 

Na podstawie art. 229 KPA, właściwym organem do rozpatrzenia skargi dotyczącej działalności wójta i 

kierowników gminnych jednostek organizacyjnych jest rada gminy. W celu zapewnienia rozpatrywania 

skarg, wniosków i petycji mieszkańców, na podstawie art. 18b ustawy o samorządzie gminnym, rada 

powołuje Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. W związku z tym skarga została przekazana do Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Pawłowiczki, która została powołana uchwałą nr I/5/24 z dnia 

6 maja 2024 r. 

Komisja, po wysłuchaniu wyjaśnień zarówno dyrektor GZEAS, jak i osoby skarżącej, na posiedzeniu w dniu 

26 maja 2025 r. uznała skargę za bezzasadną. Ustalono, że matka dziecka była informowana telefonicznie 

o trudnościach wynikających z braku odpowiednich specjalistów oraz problemach związanych z organizacją 

zajęć. Choć pisemna odpowiedź nie została wysłana, wnioskodawczyni miała bieżącą wiedzę 

o podejmowanych działaniach. 

Komisja zwróciła uwagę, że trudność w znalezieniu nauczyciela wspomagającego ma charakter systemowy i 

nie wynika z zaniedbania dyrektora GZEAS. Zatrudnienie specjalisty wymaga znalezienia osoby o 

odpowiednich kwalifikacjach, co w obecnej sytuacji kadrowej w regionie okazało się niemożliwe. 

Dodatkowo pierwotna oferta pracy obejmująca jedynie dwie godziny tygodniowo mogła być mało 

atrakcyjna dla potencjalnych kandydatów. Aktualnie sytuacja się zmieniła – dziecko może wymagać 

nauczyciela wspomagającego w pełnym wymiarze etatu, co zwiększa szanse na zatrudnienie odpowiedniego 

specjalisty. 

Komisja podkreśliła również, że zgodnie z ustawą oświatową gmina refunduje koszty transportu dzieci od 

piątego roku życia. Natomiast w przypadku młodszych dzieci koszty dowozu ponoszą rodzice, niezależnie 

od posiadania orzeczenia o potrzebie kształcenia specjalnego czy uczestnictwa w zajęciach 

wspomagających. 

W nawiązaniu do powyższego, komisja uznała, że działania dyrektor GZEAS nie noszą znamion 

bezczynności i skarga została uznana za bezzasadną. Jednocześnie zwrócono uwagę na systemowy problem 

z dostępem do specjalistów, który został szczegółowo przedstawiony przez matkę dziecka. Wskazała ona, że 

mimo wielokrotnych prób uzyskania pomocy, w każdej instytucji, do której się zwracała, była odsyłana bez 
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realnego rozwiązania problemu. Sytuacja ta pokazuje brak skutecznych mechanizmów wspierających dzieci 

wymagające specjalistycznego wsparcia oraz ich rodziny. W związku z tym Komisja rekomenduje 

skierowanie wniosku do poradni psychologiczno-pedagogicznej o możliwość utworzenia punktu 

informacyjnego dla rodziców, który ułatwi dostęp do rzetelnych informacji i skutecznej pomocy. 


